
Protokół Nr XXIII/2012
z sesji Rady Gminy Barciany

z dnia 22 listopada 2012 r.
 

Ad 1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.
Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas otworzyła XXIII sesję Rady 
Gminy Barciany. Powitała zaproszonych gości: Wójta Gminy Barciany – Pana Ryszarda Kozyrę,  
Skarbnika  Gminy  –  Panią  Marię  Pyrcz,  Sekretarza  Gminy  –  Panią  Annę  Tereszko,  Aplikanta 
Radcowskiego  –  Pana  Dariusza  Bączka,  Dyrektorów Zespołów  Szkół,  Kierowników  jednostek 
organizacyjnych,  sołtysów,  funkcjonariuszy  Straży  Granicznej  i  Rewiru  Dzielnicowych 
w Barcianach,  Radnego   Powiatowego  oraz  Radnych  Gminy  Barciany.  Na podstawie  listy 
obecności Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła quorum obrad - 14 radnych. Dodała, że Radny 
Robert Gastołek uzasadnił swoją nieobecność.

Ad 2. Powołanie sekretarza obrad.
Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że kolejnym 
punktem  sesji  jest  powołanie  sekretarza  obrad.  Na  sekretarza  obrad  powołała 
Wiceprzewodniczącego Rady Gminy - Hansi Jurgena Maleckiego.

Ad 3. Przyjęcie protokołu z XVII sesji Rady Gminy.
Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że XXII sesja 
Rady Gminy odbyła się 25 października 2012 r. Protokół z poprzedniej sesji wyłożony był na pół 
godziny przed sesją. Zapytała, czy są uwagi do treści protokołu. Uwag nie zgłoszono. Zapytała 
następnie,  kto  jest  za przyjęciem  protokołu.  W  głosowaniu  jawnym  za  przyjęciem  protokołu 
z poprzedniej sesji głosowało 14 radnych.

Ad 4. Przedstawienie porządku obrad.
Zgodnie  z  §  25  ust.  3  Statutu  Gminy  Barciany  Radni  otrzymali  powiadomienie  o  sesji  wraz 
z materiałami 7 dni przed sesją. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-
Dyjas powiedziała, że zgodnie z § 31 Statutu Gminy można przedstawiać wnioski w sprawie zmian 
porządku obrad. Poinformowała, że żadne wnioski wpłynęły.

Przewodnicząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas odczytała porządek obrad:

Porządek obrad po zmianach:
1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.
2. Powołanie sekretarza obrad.
3. Przyjęcie protokołu z XXII sesji Rady Gminy.
4. Przedstawienie porządku obrad sesji – wnioski o zmianę porządku.
5. Informacja  Wójta  Gminy o  realizacji  podjętych uchwał  Rady Gminy i  działaniach  między 
sesjami.
6. Interpelacje i zapytania Radnych.
7. Projekt uchwały w sprawie  ustalenia stawki dotacji przedmiotowej dla zakładu budżetowego 
na rok 2012.
9. Projekt  uchwały  w sprawie  zmian  w uchwale  w sprawie  uchwalenia  Wieloletniej  Prognozy 
Finansowej Gminy Barciany na lata 2012-2022.
10. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2012 rok.
11. Projekt  uchwały  w sprawie  zatwierdzenia  taryf  dla  zbiorowego  zaopatrzenia  w wodę 
i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie Gminy Barciany.
12. Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości dopłat do dostarczonej wody i odprowadzonych 
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ścieków na terenie Gminy Barciany.
13. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 
Gminy Barciany.
14. Projekt uchwały w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Gminy Barciany.
15. Odczytanie protokołu Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonej kontroli dn. 9 listopada 2012 r. 
w Referacie  Gospodarki  Komunalnej  i Inwestycji  z zakresu  sprzedaży  mienia  gminnego  w II 
półroczu 2011 roku oraz w I półroczu 2012 roku.
16. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.
17. Wolne wnioski i informacje.
18. Wnioski mieszkańców.
19. Sprawy różne.
20. Zakończenie obrad.

Ad  5.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła 
o przedstawienie informacji Wójta Gminy o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i działaniach 
między sesjami.

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra przedstawił informację o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy 
i działaniach między sesjami (informacja stanowi załącznik do protokołu).

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała  za  złożoną 
informację.

Ad 6. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o zgłaszanie 
interpelacji i zapytań Radnych.

Radna Jolanta Zofia Koryga ponowiła interpelację w sprawie wyremontowania drogi powiatowej 
Drogosze  –  Krelikiejmy.  Poinformowała,  że  otrzymała  pismo z  Rejonu Dróg,  iż  droga  została 
naprawiona.  Jest to nieprawdą, gdyż załom w Drogoszach na wysokości zakładu rolnego nadal 
istnieje.

Radny Andrzej  Fedczak ponowił  interpelację  w sprawie starego mostu w Asunach. Powiedział, 
iż otrzymał  pismo  z  Rejonu  Dróg,  z  informacją,  iż  w  celu  wyeliminowania  ruchu  kołowego 
na obiekcie zostały ustawione słupki. Słupki zostały ustawione, jednak gruz pozostał. Część została 
wywieziona koparką Pana Zinkiewicza.

Ad  7.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że 
projekty uchwał były przedmiotem obrad komisji.  Komisje odbyły się w następujących dniach: 
Komisja Finansów i Budżetu 19 listopada, Komisja Oświaty 20 listopada i Komisja Samorządu 21 
listopada.  Poprosiła  o  omówienie  projektu  uchwały  w  sprawie  określenia  wysokości  stawek 
podatku od nieruchomości.

Sekretarz  Gminy –  Anna  Tereszko  wyjaśniła,  że  poprzednia  uchwała  została  napisana  według 
starych zapisów. Stawka pozostała bez zmian. Zmienił się jedynie zapis  § 1 ust. 4, który obecnie 
brzmi  „od  budynków  lub  ich  części  związanych  z  udzielaniem  świadczeń  zdrowotnych 
w rozumieniu  przepisów  o  działalności  leczniczej,  zajętych  przez  podmioty  udzielające  tych 
świadczeń – 4,63 zł”. Obecny zapis jest zgodny z ustawą o podatkach lokalnych. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za wypowiedź 
i poprosiła o pytania.
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Pytań nie zgłoszono.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła  o  podanie 
stanowiska poszczególnych Komisji dot. projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek 
podatku od nieruchomości.

Pan  Andrzej  Szwajdych  –  Przewodniczący  Komisji  Finansów  i  Budżetu  powiedział,  że 
na posiedzeniu Komisji dn. 19 listopada 2012 roku obecnych było 7 członków – w głosowaniu 
jawnym 7 głosami za pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały w sprawie określenia wysokości 
stawek podatku od nieruchomości.

Pani Anna Witkowska – Przewodnicząca Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu i  Spraw Socjalnych 
powiedziała, że na posiedzeniu Komisji dn. 20 listopada 2012 roku obecnych było 7 członków – 
w głosowaniu  jawnym  7  głosami  za  pozytywnie  zaopiniowano  projekt  uchwały  w  sprawie 
określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.

Pani  Eugenia  Gbur  –  Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony 
Środowiska powiedziała, że na posiedzeniu Komisji dn. 21 listopada 2012 roku obecnych było 6 
członków  –  w głosowaniu  jawnym  6  głosami  za  pozytywnie  zaopiniowano  projekt  uchwały 
w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas   podziękowała  za 
przedstawienie  stanowisk,  a  następnie  odczytała  treść  projektu  uchwały  w  sprawie  określenia 
wysokości stawek podatku od nieruchomości i poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 
14 radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących nie było.

Ad 8.  Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o omówienie 
projektu  uchwały  w  sprawie  ustalenia  stawki  dotacji  przedmiotowej  dla  zakładu  budżetowego 
na rok 2012.

Sekretarz Gminy – Anna Tereszko powiedziała, że na utrzymanie dróg do końca roku zabraknie 
Zakładowi 30 000 zł.  Dodała,  że w marcu br.  była  podejmowana uchwała w sprawie ustalenia 
stawki dotacji przedmiotowej dla zakładu budżetowego na rok 2012. Stawka nie uległa zmianie 
i pozostaje na poziomie 92,52 zł za 1 r-g miesięcznie. Zmienia się jedynie liczba roboczogodzin.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za wypowiedź 
i poprosiła o pytania.

Pytań nie zgłoszono.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła  o  podanie 
stanowiska  poszczególnych  Komisji  dot.  projektu  uchwały  w  sprawie  ustalenia  stawki  dotacji 
przedmiotowej dla zakładu budżetowego na rok 2012.

Pan  Andrzej  Szwajdych  –  Przewodniczący  Komisji  Finansów  i  Budżetu  powiedział,  że 
na posiedzeniu Komisji dn. 19 listopada 2012 roku obecnych było 7 członków – w głosowaniu 
jawnym 7 głosami za pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały w sprawie ustalenia stawki dotacji 
przedmiotowej dla zakładu budżetowego na rok 2012.
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Pani Anna Witkowska – Przewodnicząca Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu i  Spraw Socjalnych 
powiedziała, że na posiedzeniu Komisji dn. 20 listopada 2012 roku obecnych było 7 członków – 
w głosowaniu jawnym 7 głosami za pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały w sprawie ustalenia 
stawki dotacji przedmiotowej dla zakładu budżetowego na rok 2012.

Pani  Eugenia  Gbur  –  Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony 
Środowiska powiedziała, że na posiedzeniu Komisji dn. 21 listopada 2012 roku obecnych było 6 
członków  –  w głosowaniu  jawnym  6  głosami  za  pozytywnie  zaopiniowano  projekt  uchwały 
w sprawie ustalenia stawki dotacji przedmiotowej dla zakładu budżetowego na rok 2012.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała  za 
przedstawienie stanowisk, a następnie odczytała treść projektu uchwały w sprawie ustalenia stawki 
dotacji  przedmiotowej  dla  zakładu  budżetowego  na  rok  2012  i  poddała  go  pod  głosowanie. 
W głosowaniu  jawnym 14 radnych głosowało  za przyjęciem projektu uchwały,  głosów przeciw 
i wstrzymujących nie było.

Ad  9.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że 
kolejnym punktem obrad jest  projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej  Prognozy Finansowej  Gminy Barciany na  lata  2012-2022.  Poprosiła  o  omówienie 
tematu.

Skarbnik Gminy – Maria Pyrcz wyjaśniła, że WPF być spójny z budżetem. Jako pierwszy omówiła  
projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2012. Poinformowała, że dokonuje się 
zmian w budżecie gminy w następujący sposób – zwiększa się plan dochodów o kwotę 44 600 zł, 
zaś  zmniejsza  się  o  kwotę  102  198,00  zł  zgodnie  z  załącznikiem nr  1.  Zwiększenia  wynikają 
z faktu, iż gmina otrzymała wpływy z tytułu pomocy udzielonej między jednostkami samorządu 
terytorialnego na dofinansowanie własnych zadań inwestycyjnych, czyli zagospodarowanie dwóch 
działek w Aptyntach  w kwocie 8 000 zł. Pozostałe zmiany to przesunięcia pomiędzy paragrafami. 
Wpływy  z  tytułu  podatków  od  nieruchomości,  rolnego  i  od czynności  cywilno-prawnych  czy 
wpływy  z  różnych  dochodów  były  ustalone  przy  tworzeniu  budżetu  na  2012  rok.  Na  koniec 
października wykonanie dotyczące wpływów z tytułu podatku rolnego było na poziomie 75 %. 
Została już tylko jedna rata podatku, więc zadanie nie zostałoby wykonane w 100 %, natomiast na 
innych  działach  dochodów są  wykonane  ponad  plan.  W związku  z  tym dokonano  przesunięć. 
Zmniejszenie o 10 000 zł na podatku rolnym czy od nieruchomości są to odpisy wynikające z tego, 
że  nowy nabywca  kupujący  działkę  ma  ulgę.  Dodała,  że  wpłynęła  również  decyzja  z  Urzędu 
Wojewódzkiego  na  dotację  celową z  budżetu  państwa  na  realizację  własnych  zadań  bieżących 
gminy.  Decyzja  ta  dotyczyła  GOPS-u.  Wobec  powyższego  nastąpiło  zmniejszenie  w  planie 
dochodów o kwotę 65 588 zł. Pozostała kwota 30 000 zł to przesunięcia  pomiędzy paragrafami. Po 
stronie wydatków zwiększa się plan o kwotę 223 535,25 zł,  zmniejsza się plan o kwotę 1 535 
633,25 zł oraz zmniejsza się zadania inwestycyjne o kwotę 1 324 000,00 zł. 30 000 zł zostanie 
przekazane  dla  ZGKiM  na  drogi.  Zmiany  w  inwestycjach  dotyczą:  71  000  zł  –  kanalizacja 
sanitarna,  52  000  zł  –  modernizacja  ulicy  Sportowej  w  Barcianach,  71  000  zł  –  budowa 
oczyszczalni przydomowych, 72 000 zł – uzbrojenie działek budowlanych w Skierkach, 2 000 zł – 
modernizacje   budynków szkolnych  (ZS  w Drogoszach).  Pozostałe  zwiększenia  i  zmniejszenia 
dotyczą  przesunięć  między paragrafami.  Inwestycje,  które  nie  zostały  wykonane  w  2012  roku 
zostały przeniesione na rok 2013. Dodała,  że jest  jeszcze jedna nowa zmiana powstała  między 
komisjami a sesją. Jest to kwota 26 000 zł przeznaczona na zakup wiat przystankowych, została ona 
zakwalifikowana  jako  zadanie  inwestycyjne.  Wydatki  majątkowe  po  zmianach  wynoszą  3  196 
900,00  zł.  Budżet  po zmianach  wynosi:  dochody  27.601.167,64  zł,  wydatki  26.082.803,31zł. 
Nadwyżka  w  kwocie  1.518.364,33  zł  zostanie  przeznaczona  na  spłatę  wcześniej  zaciągniętego 
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kredytu  i  pożyczki.  Przychody  wynoszą  2.501.594,67  zł  (kredyty,  pożyczki  i  wolne  środki), 
rozchody wynoszą 4.019.959,00 zł (spłata zaciągniętych kredytów i pożyczek).

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za wypowiedź 
i poprosiła o pytania.

Pytań nie zgłoszono.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła  o  podanie 
stanowiska poszczególnych Komisji dot. projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2012-2022.

Pan  Andrzej  Szwajdych  –  Przewodniczący  Komisji  Finansów  i  Budżetu  powiedział,  że 
na posiedzeniu Komisji dn. 19 listopada 2012 roku obecnych było 7 członków – w głosowaniu 
jawnym 7 głosami  za  pozytywnie  zaopiniowano projekt  uchwały w sprawie  zmian w uchwale 
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2012-2022.

Pani Anna Witkowska – Przewodnicząca Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu i  Spraw Socjalnych 
powiedziała, że na posiedzeniu Komisji dn. 20 listopada 2012 roku obecnych było 7 członków – 
w głosowaniu jawnym 7 głosami za pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały w sprawie  zmian 
w uchwale w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2012-
2022.

Pani  Eugenia  Gbur  –  Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony 
Środowiska powiedziała, że na posiedzeniu Komisji dn. 21 listopada 2012 roku obecnych było 6 
członków  –  w głosowaniu  jawnym  6  głosami  za  pozytywnie  zaopiniowano  projekt  uchwały 
w sprawie  zmian  w  uchwale  w  sprawie  uchwalenia  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy 
Barciany na lata 2012-2022.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała  za 
przedstawienie  stanowisk,  a  następnie  odczytała  treść  projektu  uchwały  w  sprawie  zmian 
w uchwale w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2012-
2022 i poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 14 radnych głosowało za przyjęciem 
projektu uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących nie było.

Ad 10.  Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że 
zmiany w budżecie gminy na 2012 rok zostały omówione przy okazji projektu uchwały w sprawie 
zmian w uchwale w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 
2012-2022.  Dodała,  że  pomiędzy  komisjami  a  sesja  nastąpiła  zmiana,  którą  Pani  Skarbnik 
szczegółowo omówiła. Zapytała, kto jest za przyjęciem zmiany. W głosowaniu jawnym 14 głosami 
za zmiana została przyjęta.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  odczytała  treść  projektu 
uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2012 rok po wprowadzonych zmianach i poddała 
go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 14 radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały, 
głosów przeciw i wstrzymujących nie było.

Ad 11. W dalszej części obrad  Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-
Dyjas poprosiła o omówienie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf cen i stawek opłat 
za zbiorowe  zaopatrzenie  w  wodę  i zbiorowe  odprowadzanie  ścieków.  Dodała,  że  Kierownik 
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ZGKiM – Pan Mirosław Zinkiewicz był obecny na wszystkich komisjach i szczegółowo omawiał 
temat.

Kierownik ZGKiM – Mirosław Zinkiewicz powiedział, że było burzliwie na Komisji Finansów i 
Budżetu,  zaś  na  pozostałych  było  raczej  spokojnie.  Radni  zrozumieli,  że  podwyżka  jest 
nieunikniona i jest pokłosiem podatku, który Zakład będzie płacił od 2013 roku. Do podwyżki cen 
ścieków i  wody oprócz  2  % podatku od nieruchomości  dochodzi  podwyżka kosztów energii  i 
kosztów własnych. Najwyższa podwyżka jest w pozycji woda. Cena za ścieki wzrosła mniej. Było 
sporo  pytań  dotyczących  jakości  wody.  Wyjaśniał,  dlaczego  jakość  wody  nie  zawsze  jest 
zadowalająca.  Najgorsza  sytuacja  z  wodą  jest  w  miejscowości  Asuny.  Hydrofornia  ta  jest  
przewidziana do modernizacji.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za wypowiedź 
i poprosiła o pytania.

Radny Andrzej Szwajdych poprosił,  aby Kierownik ZGKiM wyjaśnił,  ile płacone jest za osoby, 
które zalegają z opłatami.

Główna  Księgowa  ZGKiM  –  Brygida  Skopek  wyjaśniła,  że  do  cen  doliczone  były  koszty 
nieregularne,  w tym do wody 5 375 zł,  zaś  do ścieków 294 zł.  Zaległości  w przypadku wody 
wynoszą 144 416 zł, zaś przy ściekach 66 760 zł.

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra powiedział, że po raz kolejny odbywają się dość twarde rozmowy 
przy  taryfach.  Do  wyliczenia  taryfy  bierze  się  z  ostatniego  roku  za  okres  badany  różnice 
w zaległych przeterminowanych płatnościach. Różnica była na minus i obciążyła koszty wody. Ale 
gdyby różnica była na plus to zmniejszałaby koszty produkcji wody.

Radny  Andrzej  Szwajdych  wyjaśnił,  że  zadał  pytanie  dlatego,  że  na  komisji  nie  mogli  dojść 
do porozumienia jak zakręcić wodę osobom, które nie płacą. Dodał, że był w mieście i zauważył  
jedną rzecz, a mianowicie to, że wywieszane są informacje, iż dany blok zalega z opłatą za wodę 
w określonej kwocie. Uważa, że gdyby w naszej gminie były podawane takie informacje to ludzie 
nawzajem bardziej by się pilnowali.

Kierownik ZGKiM – Mirosław Zinkiewicz powiedział, że nie wie na ile takie działanie okazałoby 
się  skuteczne.  Dodał,  że  prowadzone  są  rozszerzone  postępowania,  które  kończą  się  nakazem 
zapłaty. Jeżeli jest taka potrzeba to ZGKiM może takie ogłoszenia dać.

Radny Wiesław Gajdowski powiedział, że każda uchwała dotycząca podwyżki jest mało popularna 
i zawsze wywołuje dyskusję. Na posiedzeniu Komisji Oświaty był za podniesieniem stawki wody,  
gdyż gmina Barciany ma jedna z najniższych stawek w powiecie. Liczy, że ta podwyżka przełoży 
się na jakość wody. Stacje uzdatniania wody w gminie są na wysokim poziomie.

Więcej spraw nie zgłoszono.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła  o  podanie 
stanowiska poszczególnych Komisji  dot.  projektu uchwały w sprawie  zatwierdzenia taryf  cen i 
stawek opłat za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków.

Pan  Andrzej  Szwajdych  –  Przewodniczący  Komisji  Finansów  i  Budżetu  powiedział,  że 
na posiedzeniu Komisji dn. 19 listopada 2012 roku obecnych było 7 członków – w głosowaniu 
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jawnym 6 głosami za,  przy 1 głosie wstrzymującym  pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały 
w sprawie  zatwierdzenia taryf  cen  i  stawek opłat  za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 
odprowadzanie ścieków.

Pani Anna Witkowska – Przewodnicząca Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu i  Spraw Socjalnych 
powiedziała, że na posiedzeniu Komisji dn. 20 listopada 2012 roku obecnych było 7 członków – 
w głosowaniu  jawnym  6  głosami  za,  przy  1  głosie  wstrzymującym  pozytywnie  zaopiniowano 
projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale w sprawie zatwierdzenia taryf cen i stawek opłat za 
zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków.

Pani  Eugenia  Gbur  –  Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony 
Środowiska powiedziała, że na posiedzeniu Komisji dn. 21 listopada 2012 roku obecnych było 6 
członków  –  w głosowaniu  jawnym  6  głosami  za  pozytywnie  zaopiniowano  projekt  uchwały 
w sprawie  zatwierdzenia taryf  cen  i  stawek opłat  za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 
odprowadzanie ścieków.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała  za 
przedstawienie stanowisk, a następnie odczytała treść projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia 
taryf cen i stawek opłat za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków i 
poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 13 radnych głosowało za przyjęciem projektu 
uchwały, 1 osoba wstrzymała się, głosów przeciw nie było.

Ad  12.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała, 
że kolejnym  punktem  obrad  jest  projekt  uchwały  w  sprawie  ustalenia  wysokości  dopłat 
do dostarczonej wody i odprowadzonych ścieków. Poprosiła o omówienie tematu.

Sekretarz Gminy – Anna Tereszko wyjaśniła, że dopłaty wynikają z tego, że od 1 stycznia 2013 
roku płacony będzie podatek od nieruchomości. Do 1 m3 dostarczonej wody dla taryfowej grupy 
odbiorców dopłata wynosi 0,67 zł netto + VAT, zaś do 1 m3 odprowadzonych ścieków 1,32 zł + 
VAT. ZGKiM otrzyma dotację, ale zwróci ją w formie podatku.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za wypowiedź 
i poprosiła o pytania.

Pytań nie zgłoszono.

Wobec braku pytań Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła 
o  podanie  stanowiska  poszczególnych  Komisji  dot.  projektu  uchwały  w  sprawie  ustalenia 
wysokości dopłat do dostarczonej wody i odprowadzonych ścieków.

Pan  Andrzej  Szwajdych  –  Przewodniczący  Komisji  Finansów  i  Budżetu  powiedział,  że 
na posiedzeniu Komisji dn. 19 listopada 2012 roku obecnych było 7 członków – w głosowaniu 
jawnym 7 głosami za  pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały w sprawie  ustalenia wysokości 
dopłat do dostarczonej wody i odprowadzonych ścieków.

Pani Anna Witkowska – Przewodnicząca Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu i  Spraw Socjalnych 
powiedziała, że na posiedzeniu Komisji dn. 20 listopada 2012 roku obecnych było 7 członków – 
w głosowaniu jawnym 7 głosami za pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały w sprawie  zmian 
w uchwale w sprawie ustalenia wysokości dopłat do dostarczonej wody i odprowadzonych ścieków.
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Pani  Eugenia  Gbur  –  Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony 
Środowiska powiedziała, że na posiedzeniu Komisji dn. 21 listopada 2012 roku obecnych było 6 
członków  –  w głosowaniu  jawnym  6  głosami  za  pozytywnie  zaopiniowano  projekt  uchwały 
w sprawie ustalenia wysokości dopłat do dostarczonej wody i odprowadzonych ścieków.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała  za 
przedstawienie  stanowisk,  a  następnie  odczytała  treść  projektu  uchwały  w  sprawie  ustalenia 
wysokości dopłat do dostarczonej wody i odprowadzonych ścieków i poddała go pod głosowanie. 
W głosowaniu jawnym 14 radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i 
wstrzymujących nie było.

Ad  13.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała, 
że kolejnym punktem obrad  jest  projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  Regulaminu  utrzymania 
czystości  i  porządku  na  terenie  Gminy  Barciany.  Poprosiła  o  omówienie  tematu.  Wyjaśniła, 
że projekt uchwały był szczegółowo omawiany na każdej komisji. Zapytała, czy są pytania do treści 
projektu uchwały.

Pytań nie zgłoszono.

Wobec braku pytań Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła 
o  podanie  stanowiska  poszczególnych  Komisji  dot.  projektu  uchwały  w  sprawie   przyjęcia 
Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Barciany.

Pani  Eugenia  Gbur  –  Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony 
Środowiska powiedziała, że na posiedzeniu Komisji dn. 21 listopada 2012 roku obecnych było 6 
członków  –  w głosowaniu  jawnym  6  głosami  za  pozytywnie  zaopiniowano  projekt  uchwały 
w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Barciany.

Pani Anna Witkowska – Przewodnicząca Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu i  Spraw Socjalnych 
powiedziała, że na posiedzeniu Komisji dn. 20 listopada 2012 roku obecnych było 7 członków – 
w głosowaniu jawnym 7 głosami za pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały w sprawie przyjęcia 
Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Barciany.

Pan  Andrzej  Szwajdych  –  Przewodniczący  Komisji  Finansów  i  Budżetu  powiedział,  że 
na posiedzeniu Komisji dn. 19 listopada 2012 roku obecnych było 7 członków – w głosowaniu 
jawnym 7 głosami za pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu 
utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Barciany.

Wójt  Gminy – Ryszard Kozyra przypomniał,  że  z  dniem 1 lipca 2013 rok zmienia się sposób 
odbioru śmieci. Za śmieci będzie płacił każdy. Nie będzie już podpisywanych umów. Rada Gminy 
uchwali stawkę, Wójt wyda postanowienie i decyzję w sprawie opłaty. Rolą gminy będzie to, aby te 
śmieci zebrać, sprzątnąć, wywieźć z terenu gminy i zutylizować. Jest to pierwsza z uchwał w tym 
obszarze,  na  grudniowej  sesji  będą  kolejne.  Wiosną  przyszłego  roku  zaczną  się  intensywne 
szkolenia w tym zakresie. Chodzi  o to, aby jak najwięcej śmieci było sortowanych.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za wypowiedź, 
a następnie odczytała treść projektu uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości 
i porządku na terenie Gminy Barciany i poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 14 
radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących nie było.
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Ad  14. Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła 
o omówienie projektu uchwały w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Gminy Barciany.

Sekretarz  Gminy –  Anna  Tereszko  tak  jak  jest  podane  w uzasadnieniu  Wojewoda Warmińsko- 
Mazurski  rozstrzygnięciem  nadzorczym  stwierdził  nieważność  poprzedniej  uchwały,  twierdząc, 
że w ocenie  organu nadzoru przedmiotowa uchwała nie jest aktem prawa miejscowego. Uchwała 
nie  powinna  być  zatem  publikowana  w  dzienniku  urzędowym  województwa  warmińsko-
mazurskiego.  W związku z powyższym został  zmieniony  § 4,  który obecnie brzmi następująco 
„Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia i podlega ogłoszeniu w sposób zwyczajowo przyjęty”. 
Pozostałe  postanowienia  pozostają  bez  zmian.  W  rozstrzygnięciu  nadzorczym  Wojewoda  nie 
przywołał żadnego wyroku. Powołał się jedynie na art. 87 ust. 2 Konstytucji.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za wypowiedź i 
poprosiła o pytania.

Pytań nie zgłoszono.

Wobec braku pytań Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła 
o  podanie  stanowiska  poszczególnych  Komisji  dot.  projektu  uchwały  w  sprawie  powołania 
Młodzieżowej Rady Gminy Barciany.

Pani Anna Witkowska – Przewodnicząca Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu i  Spraw Socjalnych 
powiedziała, że na posiedzeniu Komisji dn. 20 listopada 2012 roku obecnych było 7 członków – 
w głosowaniu  jawnym  7  głosami  za  pozytywnie  zaopiniowano  projekt  uchwały  w  sprawie 
powołania Młodzieżowej Rady Gminy Barciany.

Pani  Eugenia  Gbur  –  Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony 
Środowiska powiedziała, że na posiedzeniu Komisji dn. 21 listopada 2012 roku obecnych było 6 
członków  –  w głosowaniu  jawnym  6  głosami  za  pozytywnie  zaopiniowano  projekt  uchwały 
w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Gminy Barciany.

Pan  Andrzej  Szwajdych  –  Przewodniczący  Komisji  Finansów  i  Budżetu  powiedział,  że 
na posiedzeniu Komisji dn. 19 listopada 2012 roku obecnych było 7 członków – w głosowaniu 
jawnym  7  głosami  za  pozytywnie  zaopiniowano  projekt  uchwały  w sprawie  powołania 
Młodzieżowej Rady Gminy Barciany.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała  za 
przedstawienie  stanowisk,  a  następnie  odczytała  treść  projektu  uchwały  w  sprawie  powołania 
Młodzieżowej  Rady Gminy Barciany i  poddała  go  pod głosowanie.  W głosowaniu  jawnym 14 
radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących nie było.

Ad 15.   Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że 
kolejnym punktem obrad jest odczytanie protokołu Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonej kontroli 
dn.  9  listopada  2012  r.  w Referacie  Gospodarki  Komunalnej  i Inwestycji  z zakresu  sprzedaży 
mienia gminnego w II półroczu 2011 roku oraz w I półroczu 2012 roku. Poprosiła o zabranie głosu 
Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej – Mariannę Stefańską.

Pani Marianna Stefańska – Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej odczytała treść protokołu (protokół 
stanowi załącznik do protokołu).
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Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za wypowiedź.

Ad 16. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.

W  odpowiedzi  na  interpelację  Radnej  Jolanty  Zofii  Koryga  Wójt  Gminy  –  Ryszard  Kozyra 
powiedział, że sprawa remontu drogi powiatowej Drogosze  - Krelikiejmy na wysokości zakładu 
rolnego w Drogoszach zostanie ponownie przekazana do Rejonu Dróg Wojewódzkich w Kętrzynie.

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra w odpowiedzi na interpelację Radnego Andrzeja Fedczaka wyjaśnił, 
że  gmina  zobowiązała  się  wywieźć  gruz.  Zostanie  to  dopilnowane.  Gruz  zostanie  wywieziony 
w miejsce uzgodnione z sołtysem.

Ad 17. Wolne wnioski i informacje.

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur 
poinformowała, że na posiedzeniu Komisji w dn. 21 listopada odbyło się spotkanie z Kierownikiem 
Rewiru  Dzielnicowych  –  Panem  Zbigniewem  Stanickim  odnośnie  zamiaru  likwidacji  Rewiru. 
Kierownik  Rewiru  wyjaśnił,  że  punkt  przyjęć  interesantów  miałby  funkcjonować  na  zasadzie 
odbycia kilkugodzinnej służby. Nie zawsze byłoby to możliwe, gdyż w przypadku, gdy odbywałyby 
się  jakieś  działania  na  terenie  powiatu  to  policjanci  pracowaliby  na  innym  terenie.  Bardzo 
niepokojącym  jest  fakt  zmniejszenia  zatrudnienia  policjantów  z  trzech  na  dwóch.  W  ocenie 
członków Komisji  nie  do  przyjęcia  jest  fakt,  że  w proponowanym punkcie  mogliby  pracować 
policjanci nieznający naszego terenu, ani środowiska. Komisja Samorządu, Porządku Publicznego i 
Ochrony Środowiska wypracuje stosowny apel i przedstawi Radzie na następnej sesji.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła,  aby  Komisja 
Oświaty,  w  związku  z  wypowiedzią  Radnego  Hansi  Jurgena  Maleckiego  na  ostatniej  sesji 
w sprawie  wypracowania formy stanowiska dotyczącego sieci szkół na terenie gminy, zajęła się tą 
sprawą.

Ad  18.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  ze 
kolejnym punktem są wnioski mieszkańców. Poprosiła o zgłaszanie wniosków.

Sołtys Sołectwa Suchawa – Kamil Tarkawian w imieniu mieszkańców Suchawy podziękował za 
wykonani  asfaltu.  Jednocześnie  zwrócił  się  z  prośbą  o  wystosowanie  pisma  do  Rejonu  Dróg 
Wojewódzkich  w  Kętrzynie  w  sprawie  wycięcia  zakrzaczenia  przy  drodze  i  pogłębienia  rowu 
po obu stronach drogi.

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra powiedział, że wystąpienie zostanie przekazane do Rejonu Dróg 
Wojewódzkich w Kętrzynie.

Ad 19. Sprawy różne.

Nie zgłoszono.

Ad 20. Zakończenie obrad

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas, w związku z wyczerpaniem 
porządku  obrad  XXIII  sesji  Rady  Gminy,  zamknęła  jej  posiedzenie  o  godz.  14.10,  dziękując 
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wszystkim za udział.

Przewodnicząca Rady Gminy

      Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas

Protokolant:
Anna Niska 
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